
P r o t o k ó ł   Nr XXV/04
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

 z dnia 06 października  2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ trzynastu radnych Rady Gminy               -  nieobecni : nieusprawiedliwieni: Józef   
                                                                         Bejnarowicz
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska
    Z-ca Dyr. Zespołu Szkół                          -   Teresa Radomska
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska
    Dyrektor Sz. P. Gogolewo                        -  Iwona Warkocka
    
Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,

      2.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
3. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia programu Naprawczego dla Gminy Dębnica

Kaszubska.
4. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10¹° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie
porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad.
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  zastrzeżenia  do
planowanego porządku obrad. Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad. W
związku z powyższym Przewodnicząca rady zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad.
Porządek został przyjęty jednogłośnie /13 za/.

Ad 2

Radny P. Paczesny zwrócił się z prośba o udzielenie informacji dotyczącej toku postępowania
w przypadku braku zabezpieczenia  drogi  dojazdowej  do  nieruchomości.  Otrzymuje  w  tej
sprawie sygnały od społeczeństwa. Na terenie gminy jest kilka przypadków sprzedaży działek
bez zabezpieczenia dojazdu do nich.
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Sekretarz Gminy poinformowała, że takie przypadki na terenie gminy występują. Są to stany
zastane. Obecnie właściciel musi sam wystąpić do sądu o ustalenie służebności drogi.
Radny P. Paczesny prosi także o informację, czy te sprawy są płatne, czy zwolnione z opłaty.
Sekretarz przekazała, że te sprawy są płatne. Urząd o takich zmianach jest informowany po
ich dokonaniu aktem notarialnym.
Wójt poinformował, ze obecnie każdy kto sprzedaje winien zabezpieczyć drogę dojazdową.
( o godzinie 1015 doszedł Radny Maśliński)
Sekretarz  w  tej  sprawie  poinformowała,  że  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami  jest
niemożliwe  sprzedanie  nieruchomości  bez  zapewnienia  służebności  drogi.  W  tej  kwestii
obecnie jest jasność przepisów.
Radny P. Paczesny prosi by pracownicy Urzędu pomagali osobom, które mają problemy w
tym zakresie, w wyprostowaniu tych spraw. Nie każdy potrafi sam napisać pozew.
(godzina 1020 doszła Radna U. Rączka)
Wójt Gminy uważa, że ta sprawa nie powinna być nawet poruszana. Każdy z zatrudnionych tu
pracowników powinien służyć informacją i pomocą mieszkańcom Gminy. 
Radna E. Kuklińska prosi o informacje dotyczące zaawansowania prac przygotowawczych do
przeprowadzenia remontu szkoły w Motarzynie. Czy ogłoszono już przetarg i jeżeli tak to w
której gazecie. Zachodzi obawa, że środki nie zostaną wykorzystane.
Wójt  poinformował,  że  w  dniu  dzisiejszym  zostaną  wysłane  informacje  do  10  firm  z
zaproszeniem do składania ofert na wykonanie tego remontu. Wszystkie zadania łączymy w
jeden przetarg i  chcemy by cały zakres prac wykonywany był przez  jednego wykonawcę.
Przetarg  na  wyłonienie  wykonawcy  tej  inwestycji  jest  planowany  na  29-30  październik.
Środki na to zadanie na pewno nie przepadną.
(godzina 1025 doszedł Radny Mnich)
Radny M. Adamowicz prosi o informację dotycząca ułożenia krawężnika na ulicy Kościelnej
(budynek piekarni).  Kto jest właścicielem tej nieruchomości. W budynku zamurowano drzwi
pozostawiając schody i  dodatkowo ułożono krawężnik.  Krawężnik i  pozostałości  schodów
zwężają  drogę o ok.1 m. Uważa, że jeżeli  jest  to własność prywatna to właściciel  winien
otrzymać nakaz rozbiórki tych schodów, gdyż  w tym stanie rzeczy nie są one tam potrzebne a
stwarzają  zagrożenie  w  ruchu  drogowym.  Należało  by  także  usunąć  drzewo  rosnące  na
parkingu przy kościele. 
(godzina 1030 doszła Radna Frankowska)
Radna J.  Karaś zwróciła uwagę na stan ulicy Sportowej.  W miejscu gdzie jest  wytyczona
droga zrobił się lej. Woda żłobi tunel. Jest to droga przystosowana tylko do ruchu pieszego.
Codziennie korzysta z niej bardzo dużo osób. Obecnie bardzo trudno po niej się poruszać.
Zwraca  się  z  prośba  o  nawiezienie  na  tą  drogę   z  2  przyczep  gruzu  z  piaskiem,  by ją
wyrównać i stworzyć warunki do korzystania z tej drogi. 
Radny M. Adamowicz w sprawie tej ulicy dodał, że tą ulicą ścieka woda ze stadionu. Bez
zrobienia kanalizacji  burzowej żadne prace bieżące nie przyniosą efektu. Spływająca woda
wypłukuje skarpę. W chwili obecnej także kanalizacja ściekowa staje się niewydolna, gdyż
następuje zbyt duża ilość przyłączeń. Ta ulica z wyjątkiem centrum Dębnicy Kaszubskiej jest
chyba najbardziej uczęszczana ulicą. Wskazane było by utwardzenie tej ulicy.
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem kto jest właścicielem obiektów zakładu masarniczego
i czy płaci podatki. Ta nieruchomość jest bardzo zaniedbana, należy coś z tym zrobić.
Radny  P.  Ostrowski  chciały  się  dowiedzieć  co  stało  się  z  koszem  na  szkło,  który  był
ustawiony przy blokach w Budowie. ZGK zabrał kosz do opróżnienia i kosz już nie wrócił.
Wójt w odpowiedzi na prośbę Radnego Ostrowskiego polecił Dyrektorowi ZGK wyjaśnić ten
problemem.  Odnośnie  zapytania  Radnego  Olecha  poinformował,  że  właścicielem  tych
obiektów  jest  Pan  Naczk.  Zakupił  ten  obiekt  od  GS  na  działalność  masarską.  Do  dnia
dzisiejszego  nie  uruchomiono  tam  produkcji  od  3  lat.  Na  pewno  płaci  podatek  od
nieruchomości. Dokładnie sprawę podatku sprawdzę. Z tego co wie to poszukuje on kupca na
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ten obiekt. Z uwagi na cenę brak zainteresowania zakupem. Ulica Strażacka wygląda fatalnie.
My nie na wszystko mamy wpływ. Zgodę na ogrodzenie wydało Starostwo Powiatowe.
Odnośnie  wniosków  Radnych  J.  Karaś  i  M.  Adamowicz  poinformował,  że  w  sprawie
krawężnika  interweniował  nowy  właściciel  nieruchomości.  Przy  transporcie  materiałów
budowlanych występuje zbyt duże obciążenie i droga pęka. Schody są w granicach ich posesji
i  nie  będą  zlikwidowane.  Stanowią  ochronę  przed  ewentualnym uderzeniem  samochodu,
natomiast  krawężnik zabezpiecza przed wlewaniem się wody do piwnicy. Przy większych
opadach woda wlewała się do piwnicy. Jeżeli chodzi o parking to powstanie program na jego
modernizację i uporządkujemy ten temat kompleksowo. O wycięciu drzewa pomyślimy na
wiosnę. W obecnej chwili w związku z powstaniem firmy transportowej zachodzi potrzeba
przebudowy  dróg  dojazdowych.  Należy  przesunąć  słup  elektryczny  zlokalizowany  na
skrzyżowaniu ulic Jagiełły i Kościelnej, przesunąć chodnika na zakręcie o 1,5 m oraz ciągu
pieszego przy ulicy Kościelnej.
Spowodowane jest  to  tym by ruch taboru ciężkiego skierować od ulicy Jagiełły a  nie  od
Kościelnej.  Te prace planowane są  na wiosnę przyszłego roku. Odnośnie ulicy Sportowej
poinformował,  że temat jest  dobrze znany. Nie będzie żadnych obietnic w tym zakresie z
uwagi na sytuacje finansową gminy. Brak środków na inwestycje. W miarę możliwości droga
zostanie wyremontowana. Odnośnie skarpy to postara się by w przyszłym roku ten temat był
załatwiony. Postara się skarpę i budowę schodów podciągnąć pod inwestycję Modernizacja
oczyszczalni  ścieków.  Jest  taka  możliwość  w  ramach  unieszkodliwienia  byłych  odpadów
garbarskich. Poinformował także, że w dniu dzisiejszym powróciła równiarka na teren gminy
i zostaną wykonane remonty bieżące dróg.                                                   
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem dlaczego ma nastąpić przesunięcie (zwężenie
chodnika)na ulicy Kościelnej.
Wójt poinformował, że chodzi o sam zakręt, celem stworzenia lepszych warunków dojazdu
do bazy dla taboru ciężkiego.
Radna U. Frankowska podziękowała Wójtowi za interwencje w sprawie naprawy drogi na
ulicy Skarszewskiej. Podkreśliła, że droga bardzo ładnie teraz wygląda.
Radna J. karaś natomiast podziękowała za ustawienie drugiego kosza na odpady plastikowe
przy sklepie „Małgosia” na ulicy Fabrycznej.
Wójt poinformował, że na obecnym etapie winny skończyć się rozmowy dotyczące ogłoszenia
upadłości  Gminy i  wprowadzenia zarządu komisarycznego. Jesteśmy na etapie końcowym
rozmów z Bankiem Ochrony Środowiska  w sprawie wykupu naszych wierzytelności, na 13
października jesteśmy umówieni na spotkanie z „MITEXEM”. Dobiegają końca rozmowy z
ARN w sprawie rozliczeń wspólnych inwestycji na terenie gminy. W poniedziałek-wtorek
składamy kolejne 3 wnioski na środki pomocowe z funduszy ZSPOR. W dniach 15-16.10
odbędzie  się  szkolenie  pracowników  Departamentu  Rozwoju  Regionalnego  Obszarów
Wiejskich PUW w Krzyni. Wraz z pracownikami będę uczestniczył w tym szkoleniu.
Radny  P.  Paczesny  zwrócił  się  z  pytaniem  czy  OPS  przeprowadza  się  do  nowo
zaadaptowanych pomieszczeń po Óśrodku Zdrowia w Dębnicy Kaszubskiej  i jakie ma Wójt
plany w sprawie zagospodarowania pomieszczeń, które zostaną zwolnione w budynku Urzędu
gminy? Czy jest brane pod uwagę przeniesienie administracji ZGK do tych pomieszczeń.
Wójt poinformował, że OPS przeprowadzi się do nowych pomieszczeń po 15 października tj.
po wypłaceniu wszystkich świadczeń. W OPS będzie także zatrudniony na ½ etatu psycholog.
W chwili obecnej nie wiadomo kto będzie zajmował zwalniane pomieszczenia, ale weźmie
pod uwagę propozycje Radnego Paczesnego.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska przypomniała, że na Sesji w dniu 29 września Radny
Rady  Powiatu  S.  Jank  zwrócił  się  z  prośba  o  wystosowanie  Apelu  do  Urzędu
Marszałkowskiego  w  sprawie  modernizacji  drogi  wojewódzkiej  210.  Proszę  o  podjęcie
decyzji,  co  zrobimy  w  tej  sprawie,  poprzemy  apel,  czy  nie  będziemy  w  tej  sprawie
interweniować.
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Wójt poinformował, że Urząd w roku ubiegłym wystosował w tej sprawie pismo do Urzędu
Marszałkowskiego. Realizacja wniosków zawartych w tym piśmie ma być w roku 2005r. Jest
opracowany  kosztorys  na  to  zadanie.  Uważam,  że  organ  Wójta  przygotuje  monit  w  tej
sprawie. Nie ma potrzeby by dublować pisma. Pracownicy przygotują pismo,  na następnej
sesji przedstawię je  i podejmiemy wspólnie decyzję o ostatecznej  formie odpowiedzi. 
Radny M. Adamowicz zauważył, że należy poprzeć ten wniosek z uwagi na fatalny stan tej
drogi. Jako przykład podał odcinek między Motarzynem i Budowemg gdzie korzenie drzew
powodują powstawanie garbów na jezdni. Na tym odcinku wskazane było by wycięcie drzew.
Radna U.  Rączka  w tej  sprawie  poinformowała,  że  już  wcześniej  starano się  o  zgodę na
wycięcie drzew na tym odcinku, ale Wojewódzki konserwator Przyrody nie wyraził zgody.
Radny P. Paczesny uważa, że jeżeli taki apel ma nam pomóc w rozwiązaniu problemu drogi
210 to wskazane jest jego wystosowanie, ale także uważa, że nie powinno być dublowania
pism. Wystarczy jedno wspólne w imieniu Wójta i Rady.
Wójt uważa, że wystosowanie uchwały w formie apelu jest wskazane.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie za wystosowaniem pisma przez
Wójta Gminy do Marszałka Województwa.
W wyniku głosowania wniosek przyjęto jednogłośnie /13 za/.

Ad 3

M. Malinowski Skarbnik Gminy zapoznał z programem naprawczym finansów Gminy
Dębnica  Kaszubska.  Poinformował,  że  program  został  opracowany  przez  firmę  Inwest
Konsulting S.A z Poznania.  Taki dokument musimy posiadać z uwagi na restrukturyzację,
jaką musimy przeprowadzić związku ze spłata długów wobec firmy „MITEX”. Program w
miarę  zmian  w  budżecie  może  być  modyfikowany.  Z uwagi  na  fakt,  ze  radni  otrzymali
program i mieli czas na zapoznanie się z jego treścią przystąpiono do dyskusji.
Radny M. Adamowicz zauważył, że styl w jakim program został napisany pozostawia dużo do
życzenia.
Skarbnik poinformował, że firma na napisanie tego programu miała tylko 10 dni. Jest trochę
niedociągnięć ale wszystko będziemy korygować. 
Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że nie wszystkie dane ze sobą współgrają.
Skarbnik  poinformował,  że  w  stosunku  do  tego  zadłużenia  wierzycielem  nie  będzie  już
„MITEX” tylko Bank, z którym podpiszemy umowę. W chwili obecnej mamy jeden pewny
bank, ale prowadzimy jeszcze negocjacje z następnym Bankiem. Brak decyzji ich Zarządu.
Stawka prowizji jest niższa, gdyż nie opiera się o WIBOR.  
Wójt poinformował, że posiadanie takiego programu wynika z potrzeb Ministra Finansów i
Dyrektora Regionalnej Izby Obrachunkowej. Roczne zadłużenie w granicach 11 punktów jest
dopuszczalne. Na dzień dzisiejszy temat naszych zobowiązań jest zamknięty.
Skarbnik stwierdził, że program naprawy finansów stanowi naszą prognozę w celu wyjścia z
zaistniałej  sytuacji.  W tym zakresie  nie  może  być improwizacji,  z  bólem serca  tę  kwotę
musimy  zapłacić.  Wszystkie  jednostki  będą  musiały  oszczędzać.  Wszystkie  jednostki
otrzymały już wytyczne do planowania budżetu na przyszły rok. Pracownicy jednostek będą
miały zaplanowany1% podwyżki płac, a nie 3%. 
Radny S. Maśliński prosi o informacje, czy ten Program naprawczy tworzony jest pod nasze
zobowiązanie wobec firmy „MITEX” i czy będzie obowiązywał przyszłą radę.
Skarbnik stwierdził, ze program jest wymagalny nie tylko pod tym kątem. Jest on opracowany
pod kątem planu działania na lata następne. Koszt rocznej obsługi zadłużenia to kwota 1.4
mln zł – 1.9 mln. zł. przez dziesięć lat i musimy te środki zabezpieczyć.
Radny S. Maśliński czy to oznacza, że przez 10 lat będą zamrożone płace pracowników.
Skarbnik poinformował, że tak nie musi być.

4



Wójt  wskazał, że w najbliższym czasie najpierw będziemy musieli zabezpieczać środki na
spłatę  naszych  zobowiązań  wobec  banku,  a  dopiero  później  realizować  pozostałe
zobowiązania. Składniki spłaty kredytu mogą się zmienić, kwota obsługi i stawek WIBOR
jest to założenie. Możemy mieć nadzieję, ze stawki będą dla nas korzystne. Musimy jednak
wykazać, że szukamy środków na spłatę zobowiązań. W przyszłym roku będziemy szukać
nabywcy na Grabówek, a od Waszej decyzji będzie zależało na co zostaną wydane środki ze
sprzedaży. Jesteśmy w trakcie  roku szkolnego,  nie  wiem jakie  plany działania  przygotują
szkoły. Każdy Dyrektor ma tak działać by w danym środowisku było jak najlepiej. Trudno
powiedzieć,  co będzie z transportem. Może być taka sytuacja,  że dowozy dzieci  do szkół
przejmie  firma przewozowa, która powstaje w Dębnicy Kaszubskiej. Zlikwidujemy transport
własny pod  warunkiem,  że  nasi  kierowcy znajdą  tam  zatrudnienie.  Obecnie  jesteśmy po
spotkaniu z Dyrektorami zakładów, na którym ustalono, że dostawą ciepła zajmie się ZGK,
który może odpisać podatek VAT. W ten sposób możemy zaoszczędzić około 90 tys. zł.
Radny K. Olech, czy wykazane w Planie naprawczym oszczędności w zakresie oświaty to
propozycje wymyślone przez dyrektorów szkól, czy narzucone.   
Sekretarz  poinformowała,  że  takie  możliwości  oszczędności  widzą  i  wskazują  dyrektorzy
szkół.
Radna U. Rączka zwróciła się z pytaniem, czy nikt nie zauważył, że oszczędności w oświacie
skupione są  tylko na szkole w Motarzynie,  i  czy władze nie widzą,  że likwidacja filii  tej
szkoły w Budowie, to powolna śmierć szkoły w Motarzynie, gdyż rodzice z Budowa nie będą
zapisywać dzieci do Motarzyna tylko do Niepoględzia.  Uważa, ze gdzieś został podłożony
gwóźdź, gdyż nie takie były ustalenia przy zmianie systemu oświaty na terenie gminy.
Sekretarz  zwróciła  uwagę,  że  restrukturyzację  finansów  musimy  dokonać  pod  kątem
racjonalizacji wydatków. Od przyszłego roku szkolnego klasy z Budowa zostaną przeniesione
do Motarzyna, gdyż nie opłaca się utrzymywać obiektu dla jednej klasy. My nie stosujemy
żadnej  formy nacisku.  Rodzice  sami  decydują do  której  szkoły poślą  dzieci.  My poprzez
poprawę  warunków  nauczania  możemy  o  nie  zabiegać.  Zakładając  likwidację  szkoły  w
Budowie liczyliśmy się z tym, że może zaistnieć taka sytuacja.
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy ten dokument jest wymagalny, by Bank
podpisał z nami umowę.  
Skarbnik stwierdził,  że jest to niezbędny dokument.  Prosił,  by przy podejmowaniu decyzji
wziąć pod uwagę fakt, że obecnie decydujemy o gospodarce finansowej na najbliższe 10 lat. 
Sekretarz wskazała, że taki dokument musimy także przedstawić dla organu wykonawczego.
Radna U. Frankowska zwróciła uwagę na planowane podwyżki cen wody i ścieków. Uważa,
że w obecnej sytuacji materialnej mieszkańców wysokość planowanych podwyżek jest zbyt
wysoka. 
Dyrektor ZGK przypomniał, że od 3 lat nie było żadnych podwyżek w tym zakresie. Mamy
najtańszą  wodę.  W  sąsiednich  gminach  jest  dużo  droższa.  Musimy  doprowadzić,  do
racjonalnego jej  użytkowania.  W przypadku uporczywego nie  płacenia za wodę będziemy
zmuszani  do  odcinania  dopływu wody.  Koszty  energii  są  tak  drogie,  ze  nie  stać  nas  na
sentyment.   Szukamy różnych dróg rozwiązania tej sytuacji., ale jeżeli Rada chce wyjść z
impasu, to musi podejmować trudne decyzje. My na wodzie nie chcemy zarabiać, ale chcemy
wyjść na „0”. Dążymy by wpływy zrównały się z wydatkami. Finanse są tak zaplanowane, by
z budżetu gminy przez najbliższe 2 lata w tym zakresie były dopłaty, więc podwyżki nie będą
aż tak drastyczne. 
Radny M. Adamowicz  w tej kwestii podtrzymuje stanowisko Dyrektora ZGK. Ceny wody
faktycznie na terenie gminy od dawna nie były podwyższane. Uważa, że 20% to wcale nie jest
znaczna  podwyżka.  Podtrzymuje  zdanie,  że  wodę  należy  szanować.  zachodzi  pilna
konieczność opomiarowania zużycia wody w gospodarstwach domowych, gdyż produkcja jest
duża,  a dochód z jej sprzedaży nie wielki. Należy w trybie pilnym ten temat doprowadzić do
porządku.
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Wójt  przypomniał,  że program naprawy finansów gminy jest  konieczny, z uwagi na to by
Rada  Gminy  wykazała  wole  spłaty  zadłużenia.  Na  dzień  dzisiejszy  trudno  omawiać  i
dyskutować nad poszczególnymi  punktami tego planu. Uważam, że o szczegółach będzie
można dyskutować na bieżąco. Odnośnie stawek za wodę, to Radni zadecydują o wysokości
tej podwyżki. Na dzień dzisiejszy Dyrektor ma podnieść efektywność ściągalności.      
Takie działania będą podejmowane nie tylko w tym przypadku i tak na przykład w Łabiszewie
sprzedano budynek po byłej szkole. Przed sporządzeniem aktu notarialnego właściciel wpłacił
7 tys. zł. , pozostałą sumę miał wpłacić do końca 2003r. Do dnia dzisiejszego nie wpłacono
pozostałej sumy. Przygotowano już dokumenty, by odzyskać obiekt lub pieniądze. Odnośnie
oświaty to restrukturyzacja siatki oświatowej w rejonie jest konieczna. Ruchy w tym zakresie
rozpoczną  się  od  września  2005r.  Rada  Gminy  stworzyła  warunki  by  istniała  Szkoła
Publiczna w Niepoględziu. My nie mamy wpływu na decyzje rodziców gdzie wyślą dzieci do
szkoły. Tak jak wcześniej było mówione program nie jest sztywny, może być modyfikowany i
dostosowywany do istniejących możliwości i warunków. Najważniejsze jest jednak to, że w
październiku  musi  być  uchwalony,  gdyż  w  ten  sposób  możemy  wykazać  wolę  spłaty
zadłużenia.  Jako  strona  musimy  być  wiarygodni,  dlatego  nasze  dochody  jak  Państwo
zauważyliście są bardzo ostrożne, bo przyjęliśmy wskaźnik wzrostu o 2 – 2,5% . 
Radna U. Rączka stwierdziła, że jej pytania i spostrzeżenia nie są podyktowane tym, że nie
będzie  za  tym programem głosowała,  ale uważa,  że ma prawo przedstawić swoje obawy.
Chciała by się także dowiedzieć, czy są podejmowane kroki w celu  zapewnione  dojazdów
dzieci z Kotowa do szkoły w Motarzynie. 
Skarbnik poinformował, że rozmawiając o programie naprawczym zdajemy sobie sprawę, że
wszystkie  działania  powinny  mieć  wymierny  skutek  finansowy.  Nie  sądzi  by  doszło  w
najbliższym czasie do zmiany siatki oświatowej. 
Radny  P.  Paczesny  zwrócił  uwagę,  że  w  programie  jest  jeszcze  wiele  rezerw  nie
wykorzystanych. Podkreślił,  że jest  opracowany bardzo ostrożnie.  Wszyscy podkreślają, ze
będzie możliwość korekty tego planu. Ja obawiam się, że może zaistnieć taska sytuacja, że
będziemy musieli sztywno trzymać się tego planu.
Skarbnik ponownie zapewnił,  ze  program jest  dostosowany do decyzji  rady i  rada będzie
miała  wpływ  na  zmiany  w  programie.  Jest  to  zbyt  ważny  dokument  by  nie  mógł  być
modyfikowany.
Sekretarz przypomniała, że dzieci z Kotowa były już w latach poprzednich dowozone i Gmina
w  50%  finansowała  te  dojazdy.  Dodała,  że  te  propozycje  zawarte  w  planie  to  nie  są
propozycje  Dyrektorów.  Zostały  one  narzucone.  Dyrektorzy  zostali  z  nimi  zapoznani  i
zgodzili się z zawartymi zapisami.
Radny D.  Ostrowski  zwrócił  się  z  pytaniem czy dzieci  ze  Skarszewa są  dowożone  i  kto
pokrywa koszt tych dowozów.    
( godzina 12³º - wyszedł Radny Adamowicz)
Sekretarz  poinformowała,  że  dzieci  ze  Skarszewa  są  dowożone  i  koszt  dowozu  pokrywa
Gmina.
Radny P.  Paczesny zwrócił uwagę, że z przedstawionego planu wynika, że w najbliższym
okresie  jest  brak  nakładów  na  inwestycje.  Jest  to  samobójstwo  dla  osoby,  która  będzie
ubiegała się o Urząd Wójta w następnej kadencji.
Skarbnik wskazał, że w tym Programie nie uwzględniono inwestycji, które chcemy realizować
z programów.
Wójt  podkreślił,  ze do wyborów pozostało jeszcze 2 lata, a do tego czasu sytuacja gminy
będzie klarowna. Nie jestem egoistą, wspólnie podjęliśmy kroki w celu ratowania zaistniałej
sytuacji. Sami zrobiliśmy rzecz, w którą nikt nie wierzył.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zamknęła dyskusję z uwagi na wyczerpanie tematu. 
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Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa  Olech  o  przedstawienie  projektu  uchwały w sprawie  wprowadzenia  programu
naprawczego finansów Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2005 – 2014.  
Zyta Rytelewska  -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie  nad  projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (11 za, 1 wstrzymujący, 1 przeciw))
Ad 4.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  dokonała  zamknięcia  Sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 13¹º.

 
Na tym protokół zakończono
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka                                                      Przewodnicząca
                                                                                                                          Rady Gminy
                                                                                                                     /-/ Zyta Rytelewska
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